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S P O R T O V N Í  D E N  

Dě� přivítaly prázdniny dováděním v pěnové 
lázni. Doprovodný program jim připravili mys-
livci ze sdružení Hos�šová-Lhotka.  

ZAHÁJENÍ PRÁZDNIN 
Dne 10. 8. 2024 se konal dětský sportovní den, který organizo-
vala obec a Sportovní klub Hos$šová. Byl horký a slunečný letní 
den. Úmorné horké počasí neodradilo 32 zúčastněných dě.. 
Všechny dě$ obdržely kar$čky a následovala stanoviště se spor-
tovními úkoly. 

Za každé splnění úkolu na stanoviš$ dostaly razítko do své kar-
$čky. Po sportovním výkonu dostaly malý dárek a výbornou 
zmrzlinu. Dě$ se chladily v koupališ$ a někteří i v hasičské nádr-
ži.  V 16.00 hodin byl zahájen turnaj ve vodním fotbale. Zapůj-
čená nafukovací vodní plocha byla velkým zpestřením celého 
sportovního odpoledne. V pohotovos$ byl i lékařský dozor, naš-
těs. neměl žádnou činnost a všichni hráči zakončili hru bez zra-
nění. Plánovaný fotbalový zápas mezi Horňákem a Dolňákem se 
neuskutečnil z důvodu malé účas$ z Horňáku. Náhradní zápas 
proběhl mezi nadšenci vodního fotbalu. Začala hra nohami, hla-
vami a dalšími částmi těla, kde jen zázrakem nedošlo k žádné-
mu vážnému zranění. Vítězným týmem se stal Dolňák. Po odve-
dení skvělých sportovních výkonů byl třeba zasloužený odpoči-
nek.  Došlo na opékání špekáčků a následovalo příjemné večer-
ní posezení. Bohaté občerstvení bylo zajištěno. 

Proběhl i nábor dě. do sportovního klubu.  

Poděkování patří členům zastupitelstva, členům sportovního 
klubu a dalším dobrovolníkům za organizaci a hladký průběh 
celé akce.  

Hana Karlíková 
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2. ROČNÍK TOUR DE ŽÍDELNÁ 
Pro devět razítek z deví$ kontrolních stanovišť všech členských obcí Mikro-
regionu Žídelná si v sobotu 24. 8. přijelo 505 dospělých cyklistů a 90 dě., 
aby je v cílové obci Racková proměnili za losy do opravdu bohaté tomboly. 
Po sportovním výkonu následovala kulturní část programu v podobě vy-
stoupení kapely Plašiči kun. 

Hos$šovské kontrolní stanoviště neboli cyklo-point bylo stejně jako loni 
u hasičské zbrojnice, kde cyklisty kromě razítka čekalo bohaté občerstvení 
i posezení pro odpočinek či sdílení zážitků s ostatními účastníky tour. Děku-
jeme všem, kteří chod cyklo-pointu zajis$li, a sponzorům, bez kterých by 
nabídka pro návštěvníky nebyla tak pestrá. 

Tour de Žídelná zaujala i reportéry Televize Slovácko, kteří natočili repor-
táž. Zhlédnout ji můžete na itvs24.cz či pomocí QR kódu. 

Velké nasazení všech organizátorů a krásné počasí přines- 
lo nad očekávání úspěšnou akci. Už nyní se začíná pláno- 
vat příš. ročník, který proběhne 23. 8. 2025 a cílovou 
obcí bude obec Tečovice.                   Mar�na Mikšaníková 

 

E V I Č K A  

Bydlí na Hos$šové, žije tu s námi, mnozí 
ji znáte. Ale jen někteří, vlastně některé, 
mohou v sále na Kultúře nebo na louce 
na Strážné zaslechnout její $chý hlas, 
který říká třeba: „Plynule propojíme 
dech (udždžájí) a pohyb. Náš dech se 
stane základem, od kterého se bude od-
víjet náš pohyb, který směřuje k prožívá-
ní přítomného okamžiku… k meditaci 
v pohybu. Ponoříme se do průběhu po-
hybu, vytvoříme teplo a lehkost. A naším 
společníkem bude tzv. bdělá pozornost - 
plynulá, klidná a silná." 
A najednou se v tom našem chao$ckém 
a uspěchaném světě objeví oáza, ze kte-
ré odcházíte osvěženi a s novými silami, 
nebo aspoň s vědomím, že to, co je před 
vámi, určitě zvládnete.  
Evička. Znám ji od jejích patnác$ let 
a i když na její hodiny jógy pro každého 
nechodím (vymlouvám se, že jsem starý 
a nemotorný), rád si s ní občas jen tak 
povídám. Co o sobě říká? Nechme ji pro-
mluvit samu: 

 
 

 
„Miluji pohyb, cvičení i tanec. Různé fy-
zické ak$vity se staly nedílnou součás. 
mého života. K józe jsem se dostala 
v Londýně, kde jsem ji začala pravidelně 
cvičit a přidala si ji ke svému každoden-
nímu rituálu. Návrat do Zlína mi přivedl 
do cesty Ashtanga vinyasa jógu, kterou 
jsem prak$kovala několik let. Postupem 
času jsem potkala spoustu dalších učite-
lů a druhů jógy a nejvíce mě ovlivnil po-
byt v Indonésii. Po několika letech jsem 
se stala lektorkou 
a jsem poctěna, že 
můžu vést malé sku-
pinky lidí a doprová-
zet je na jejich vlastní 
cestě." 

Tak to je Evička. Chce-
te si s ní zkusit nějaké 
prvky jógy? Ale to 
přece není vůbec žád-
ný problém! :-)  

Michal Mynář 
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NOC OHŇŮ V Ý L E T  D O  M I K U L O VA  
Tentokrát jsme jeli za pamě$hodnostmi města Mikulova. Přestože bylo horké 
letní počasí, zvládli jsme prohlídku zámku Mikulov podle nabídky, a to zámec-
ké sklepení s obřím sudem a pak expozici Touhy a důstojnost rodu Di-
etrichsteinů. Dě$ ještě měly možnost využít nabídku sezonní výstavy, která 
byla určena výhradně dětem a poskytla ponaučení a především zábavu.  Ono 
těch pamě$hodnos. je v Mikulově skutečně přehršel a záleželo na každém, 
jak dalece se chce v letním horkém létě po Mikulově pohybovat. Ještě se nabí-
zela prohlídka hrobky Dietrichsteinů, zříceniny Kozí hrádek nebo vyšplhat se 
na Svatý kopeček a podívat se na Mikulov a okolí z výšky. V plánu už nebyly 
jeskyně Turold, které jsou od října zajímavým zimovištěm netopýrů, protože 
jejich návštěvu bychom časově nezvládli. 
Do programu výletu patřil oběd, občerstvení v podobě vína a piva, také bylo 
kaUčko s limonádou a nezbytnou zmrzlinou. 

 

L E T N Í  L U Š T Ě N Í  

V  K N I H O V N Ě  

Aby byly prázdniny zajímavější 
a zábavnější, připravila knihovna 
pro dě$ na toto léto Letní zábav-
né luštění. Dě$ mohly vyřešit 
lehké úkoly a dostat v knihovně 
sladkou odměnu. Celého luštění 
se zúčastnilo 21 dě.. 

Prázdniny končí a pro čtenáře je 
stále v knihovně nabídka nejen 
knih, ale i pro malé dě$ Kouzel-
né čtení, kouzelné měšce a jiná 
zábava. Tak ji zkuste využít. Tě-
ším se na vaši návštěvu. 

Alena Pakostová 

Našeho výletu se zúčastnilo 25 dospělých 
výletníků a 8 dě..  A co je zajímavé? Na-
bídky na výlet využili i naši sousedé z Ma-
chové, Sazovic a Tečovic. Všichni byli spo-
kojení, prohlídli, co se dalo, a unavení se 
vrá$li šťastně domů. Jako vždy nás bez-
pečně dovezl Zdeněk Hubík a přičinil se tak 
o úspěšný výlet. 
Co dodat? Snad se opravdu výlet vydařil, 
všem se líbil, všichni byli ochotní dodržet 
časový rozvrh výletu a dě$ byly skutečně 
nejen spokojené, ale i ukázkově hodné. 
Děkuji všem, kteří na výlet jeli, byli spoko-
jeni s programem a snad příště zas. 

Alena Pakostová  

N A J D E T E  V  K N I H O V N Ě  
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ZASTUPITELSTVO OBCE HOSTIŠOVÁ 
NA ZASEDÁNÍ DNE 24. 6. 2024 

 
 

Schválilo žádost o veřejnou finanční 
podporu SDH na rok 2024 ve výši 
70 $s. Kč. 
 
 
Schválilo žádost o návratnou finanční 
výpomoc pro SDH Hos$šová ve výši 
150 $s. Kč s navrácením do 30. 6. 
2025.  
 
 
Schválilo strategický plán rozvoje 
sportu v obci Hos$šová. 
 
 
Schválilo smlouvu o dílo se Sdruže-
ním pro rozvoj a podporu regionu 
Východní Moravy k žádos$ o dotaci 
na projekt s názvem „Vybudování 
sportoviště v obci Hos$šová“. Před-
mětem smlouvy je zpracování žá-
dos$, poradenství a administrace 
k žádos$ o dotaci z programu Kabina 
2024 v rámci Národní sportovní agen-
tury. Cena díla bude 34 $s. Kč. 
 
 
a) Schválilo veřejnoprávní smlouvu 
s obcí Lecho$ce za účelem možnos$ 
získání vyšší alokace z programu Ka-
bina 2024 v rámci Národní sportovní 
agentury pro projekt „Vybudování 
sportoviště v obci Hos$šová“. Slučo-
váním limitů obcí, kdy dvě či více obcí 
uzavřou veřejnoprávní smlouvu za 
účelem realizace jedné akce, je mož-
né žadateli poskytnout dotaci vyšší 
než 2 mil. Kč. Podmínkou je umožně-
ní  využívání sportovního zařízení po 
jeho dokončení občanům obce Le-
cho$ce. 
b) Schválilo veřejnoprávní smlouvu 
s obcí Žeranovice za účelem možnos$ 
získání vyšší alokace z programu Ka-
bina 2024 v rámci Národní sportovní 
agentury pro projekt „Vybudování 
sportoviště v obci Hos$šová“.  

 
 
Schválilo smlouvo o zajištění činnos$ 
editora údajů v oblas$ zapisování 
údajů do Digitální technické mapy ČR 
s Ing. Miroslavem Vítkem, Ph.D. 
 
 
Schválilo smlouvu o uzavření smlouvy 
o zřízení služebnos$ inženýrské sítě 
k stavbě „SEK—op$cká síť Hos$šová“ 
v cenové povaze věcného břemene 
415.231,53 Kč. 
 
 
Schválilo smlouvu o uzavření smlouvy 
o zřízení služebnos$ inženýrské sítě 
k stavbě „SEK—Propoj Hos$šová—
Lhotka—Chlum“ v cenové povaze 
věcného břemene 84.768,47 Kč. 
 
 
a) Schválilo dar ve výši 3 $s. Kč pro 
Český svaz včelařů, z.s., základní or-
ganizace Zlín-Malenovice. 
b) Schválilo dar ve výši 2 $s. Kč pro 
Zdravotní klaun, o.p.s., s působením 
na dětském oddělení v Krajské ne-
mocnici T. Ba$ ve Zlíně. 
c) Schválilo dar ve výši 2 $s. Kč pro 
Diakonii Broumov, sociální družstvo. 

 
ZASTUPITELSTVO OBCE HOSTIŠOVÁ 

NA ZASEDÁNÍ DNE 12. 8. 2024 
 
 
Schválilo Smlouvu o připojení k distri-

buční soustavě k odběrnému místu 

p.č. 172/19 (Dětská skupina). 

 

 

Schválilo Smlouvu o připojení k distri-

buční soustavě k doběrnému místu 

p.č. 172/19 (Dětská skupina—přívod 

k tepelnému čerpadlu).  

 

 

Schválilo Smlouvu o zřízení věcného 

břemene—kabelové vedení NN na 

pozemku p.č. 356/2.  

 
 
 

 
 

 Z JEDNÁNÍ ZASTUPITELSTVA 

1. ŽÁDOST SDH O VFP 

2. ŽÁDOST SDH O FIN. VÝPOMOC 

3. ROZVOJ SPORTU 

4. HŘIŠTĚ ZA KD—DOTACE 

5. HŘIŠTĚ ZA KD—DOTACE 

6. EDITOR ÚDAJŮ DTM 

8. VĚCNÉ BŘEMENO 

9. DARY Z ROZPOČTU OBCE  

7. VĚCNÉ BŘEMENO 

1. DĚTSKÁ SKUPINA 

3. VĚCNÉ BŘEMENO 

2. DĚTSKÁ SKUPINA 

VÝSLEDKY VOLEB DO ZASTU-

PITELSTVA ZLÍNSKÉHO KRA-

JE V OBCI HOSTIŠOVÁ 

 

 

 

 

 

V následujících týdnech budou 

v obci HosBšová prováděny výko-

pové práce za účelem položení 

opBckého kabelu pro zavedení 

vysokorychlostního internetu. Pro 

více informací a v případě jakýko-

liv dotazů se obracejte na odpo-

vědnou pracovnici firmy Zlín Net, 

která má projekt na starosB: 

Radka Bezdíčková 

radka.bezdickova@zlinnet.cz 

Telefon: 777 707 963 

Veškeré aktuální informace najde-

te na webu obce hosBsova.cz → 

Úřad → OpBcká síť. 

Zdroj: idnes.cz 
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Dne 30. 6. 2024 ve 20.10 hodin byl kvůli 
bleskové povodni svolán krizový štáb 
obce, který se sešel u hasičské zbrojnice 
v plném počtu spolu s místními členy  
zásahové jednotky SDH Hos$šová. 
Starostka obce Michaela Nováková se-
známila všechny se situací a v 20.20 ho-
din byl výjezd vozu SDH na Dolní konec, 
kde voda, která stékala kolem domu 
Hubíkových přes cestu, zaplavila poze-
mek a spodní část domu pana Hladkého 
a paní Kelnarové. Bylo potřeba vyčerpat 
vodu, vyčis$t nánosy zeminy. Zaplaveny 
byly také garáže pod cestou na Dolním 
konci,  zemina byla splavena i u RD rodi-
ny Cholastových. Kamení a písek zabránil 
odtoku vody do kanálů, voda se vylila 
i do zahrady Pinosových. Částečně po-
škozené byly i domy v čás$ obce Písky. 
Znečištěná voda se dostala i do bazénů 
občanů. Zásahová jednotka spolu s členy 
krizového štábu zjišťovala stav po celé 
obci, oslovovala občany, kteří mohli být 
bleskovou povodní pos$ženi, do 23.30 
hodin, kdy starostka obce zásah ukončila 
a určila další postup při úklidu v obci.  

Renata Beňačková 

PŘÍVALOVÉ DEŠTĚ 

Vyhodnocení ankety: Ostrovec 
Anketa na téma využi. Ostrovce zaujala 
pouze 16 respondentů, kteří vyjádřili svůj 
názor. V otevřené otázce představy o vyu-
ži. tohoto prostoru zaznívá setkávání, 
odpočinek, rekreace, obecní akce, hřiště, 
zázemí pro kulturní akce, klidný kout pří-
rody, ale i motokrosová trať pro motorky 
a čtyřkolky. Častým požadavkem je zacho-
vání přírodního rázu místa. Druhá otázka 
se týkala krytého posezení, kdy 8 občanů 
by takové posezení uvítalo, 8 je pro$.  
Zastupitelstvo proza.m ponechá Ostrovec 
ve stávajícím stavu a bude se ak$vně vě-
novat realizaci víceúčelového hřiště za 
kulturním domem. 

M. Mikšaníková, M. Nováková 

ČINNOST ZÁSAHOVÉ JEDNOTKY 
SDH HOSTIŠOVÁ PŘI VELKÉ  
VODĚ V SAZOVICÍCH 

Na základě žádos$ obce Sazovice ze 
dne 15. 9. 2024 byla vyslána naše 
zásahová jednotka na technickou 
pomoc do pos$žené oblas$. 

Ihned po příjezdu jsme byli velitelem 
zásahu určeni k vyčerpání vody 
z laguny napro$ kulturnímu domu. 
Po odčerpání jsme se celá jednotka 
včetně techniky přesunuli k rodin-
ným domům, které měly sklepy pod 
úrovní terénu, a voda, která je zato-
pila, neměla kam odtékat. Pokračo-
valo se v odčerpávání a pokud to si-
tuace dovolila, většina členů jednot-
ky vynášela a uklízela materiál a po-
škozené věci z objektů. V konečné 
fázi úklidu se vyplachovalo a vymeta-
lo bahno. Po odčerpání tohoto domu 
se jednotka na žádost velitele zásahu 
rozdělila na 2 čety. Jedna pokračova-
la v odčerpávání a druhá byla povolá-
na k úklidu koupaliště se sportoviš-
těm a jeho okolí. Tato činnost probí-
hala až do večera. 

Druhý den - v pondělí - zásahová jed-
notka vyrazila na místo. Opět byla 
rozdělena na 2 čety, kdy jedna prová-
děla činnost při opravě a úklidu tech-
nického dvora včetně techniky a bu-
dovy, druhá četa začala s odčerpává-
ním vody z domů a lagun, které pří-
mo sousedily s potokem. Voda už 
opadla natolik, že nehrozilo další za-
topení. Konečně jsme se dostali 
k domům, kde některé z nich byly 
zatopeny až do prvního patra obytné 
plochy. Čerpání vody a úklid pokračo-
val až do pozdních odpoledních ho-
din, kdy byla jednotka velitelem zása-
hu odvolána z akce a pozvána na ob-
čerstvení na místní hasičskou zbrojni-
ci. Bylo pro zasahující hasiče připra-
veno několik druhů jídel, pi. a i kafe 
nám uvařili. Po celou dobu zásahu 
bylo výborně zorganizované velení 
akce a součinnost zasahujících jedno-
tek, taky proviantní zabezpečení, kdy 
občerstvení rozváželi po jednotlivých 

stanoviš.ch, bylo na vysoké úrovni. 

Před odjezdem nám kromě zúčastně-
ných osob poděkovala starostka obce 
za pomoc. 

Domů jsme se vraceli unaveni, špina-
ví, ale s dobrým pocitem, že jsme 
mohli pomoci. 

Děkuji všem zúčastněným za ochotu 
a obětavost při pomoci. K poděko-
vání se také připojuje starosta SDH 
Sazovice. 

Václav Kovář  



 

                                         HOSTIŠOVSKÉ NOVINY   2024   číslo 3 7 

ŘÁDNÉ TŘÍDĚNÍ ODPADU V OBCI HOSTIŠOVÁ—

KLÍČ K ČISTĚJŠÍMU PROSTŘEDÍ 
Třídění odpadu je jedním z klíčových 

prvků udržitelného rozvoje a ochrany 

životního prostředí. Jsem velmi ráda, 

že v obci Hos$šová si většina obyvatel 

tuto zodpovědnost uvědomuje. Je dů-

ležité, aby každý přispíval k udržení 

pořádku a čistoty .m, že bude odpad 

správně třídit a odkládat tam, kam pat-

ří. Připomeňme si, jak správně třídit 

jednotlivé druhy odpadu a vyvarovat 

se nevhodného chování. 

Každá komodita má své místo 

V obci jsou zřízena sběrná hnízda 

s kontejnery na tříděný odpad – papír, 

plasty, sklo a kov. Je velmi důležité, 

aby každý odpad skončil v příslušném 

kontejneru. Papír do modrého, plast 

do žlutého, sklo do zeleného a kov do 

šedého kontejneru. Jen tak zajis.me, 

že bude možné odpad dále zpracovat 

a recyklovat. Odkládání odpadu mimo 

kontejnery je nepřijatelné a zbytečně 

zatěžuje obecní rozpočet, který musí 

vynakládat prostředky na úklid a od-

stranění těchto nepořádků. 

Sběrný dvůr má svá pravidla 

Pro větší nebo specifické druhy odpa-

du, jako jsou staré nábytky, slouží sběr-

ný dvůr. Ten má ovšem svou otevírací 

dobu, která by měla být všemi obyva-

teli respektována. Odkládání odpadu 

před bránou sběrného dvora mimo 

otevírací dobu je nejen nevhodné, ale 

i nezákonné. Prosíme proto všechny, 

aby dbali na harmonogram sběrného 

dvora a s odpadem nakládali v souladu 

s těmito pravidly. Kontejnery na biood-

pad jsou přístupné bez omezení. Berte 

prosím na vědomí, že tato prostranství 

jsou monitorována. 

Elektroodpad a železo – sbírají hasiči 

Specifickým typem odpadu je elektro-

odpad a železo, jejichž sběr v obci za-

jišťují místní dobrovolní hasiči. Tento 

odpad je sbírán dvakrát ročně, obvykle 

na jaře a na podzim, kdy hasiči organi-

zují sběrné akce. Mimo tyto akce je 

však možné elektrospotřebiče ode-

vzdat celoročně v prodejnách elektra, 

a to při koupi nového zboží. Obchody 

jsou povinny staré spotřebiče převzít 

a zajis$t jejich ekologickou likvidaci. 

Kontejner na menší kusy železa se na-

chází ve sběrném dvoře a v otevírací 

době sem lze odpad uložit. Vyvarujte 

se prosím plechovkám, na ty slouží 

šedé kontejnery. 

Buďme ohleduplní 

Správné třídění odpadu a jeho ode-
vzdávání na určených místech je zá-
kladním kamenem čisté a příjemné 
obce, ve které se všem dobře žije. 
Pojďme společně dbát na pravidla, 
abychom zachovali Hos$šovou krásnou 
a bez nepořádku. 

Děkuji všem občanům za zodpovědný 
přístup a respektování pravidel třídění! 

Michaela Nováková, starostka obce 

 

PODZIMNÍ SBĚR ODPADŮ 

NEBEZPEČNÝ ODPAD  

16. 10. 2024 V DOBĚ OD 18.00 DO 19.00  

HODIN PŘED KULTURNÍM DOMEM 
 

ELEKTROODPAD A STARÉ ŽELEZO 

19. 10. 2024 NACHYSTEJTE PROSÍM PŘED  

SVÉ DOMY V DOPOLEDNÍCH HODINÁCH 

 

SBÍRKA PRO DIAKONII BROUMOV 

28. A 29. 10. 2024 NA SÁLE KD VŽDY OD  

16.30 DO 19.00 HOD. 
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Mnozí z nás vnímají pojmy jako ekologie, společenská od-
povědnost nebo ochrana životního prostředí jako něco mo-
derního a líbivého, s čím přicházejí eko-nadšenci v posled-
ních letech. To je však velký omyl. Ochranou přírody se lidé 
začali zabývat již v průběhu 19. stole3.  

Naši předci sice tehdy nepoužívali termíny „ekologie“ 
a „společenská odpovědnost“, uvědomovali si ale, že se kra-
jina v Česku v průběhu stale. v důsledku lidské činnos$ pod-
statně změnila k horšímu. 

Osvícení šlech$ci proto začali na svých panstvích zřizovat 
přírodní rezervace, kde bylo zakázáno hospodařit a obdělá-
vat půdu. Nejstarším chráněným územím v Česku a zároveň 
i nejstarší přírodní rezervací v pevninské Evropě je ŽoUnský 
prales, vyhlášený roku 1838 na panství Buquoyů. 

V dnešní době nestačí jen chránit přírodu .m, že vyhlásíme 
chráněná území. Musíme dělat i další kroky, a to především 
omezovat plýtvání a efek$vněji využívat stávající zdroje. 

Například firmy se snaží šetřit energiemi, a to nejen 
z ekonomických důvodů, ale také proto, aby chránily ubýva-
jící přírodní zdroje. Stává se to součás. jejich ESG strategie. 
V provozech využívají úsporné osvětlení, budovy jsou zatep-
lovány a čím dál více dokumentů existuje jen v elektronické 
podobě. Tiskne se jen to, co je opravdu nezbytné. 

Správnou recyklací obce ušetří 

Stejně odpovědně se chovají i města a obce. Rekul$vují za-
nedbané plochy, ze svých rozpočtů přispívají na zachování 
linkových autobusů a vlaků, investují do úspornějšího veřej-
ného osvětlení a mo$vují spoluobčany k důslednému třídění 
odpadů.  

Recyklace může pro obce znamenat důležitou úsporu. Za-
.mco netříděný odpad musí obec předat specializované 
firmě, která si za jeho likvidaci nechá dobře zapla$t, zpětný 
odběr elektrozařízení nabízejí kolek$vní systémy zcela zdar-
ma. 

Zpětný odběr vysloužilých elektrozařízení a jejich následná 
recyklace se vyplácejí hned dvakrát: umožňují to$ž opětov-
ně využít materiály a šetřit přírodní zdroje. Navíc recyklace 
zamezí úniku škodlivých látek (například rtu$ ze zářivek) do 
životního prostředí. 

Zpětný odběr elektrozařízení včetně světelných zdrojů pro 
naši obec zajišťuje kolek$vní systém EKOLAMP, který 
v České republice vytvořil hustou síť sběrných míst. Zároveň 
zajišťuje přepravu sběrných nádob k recyklaci. Díky tomu 
ušetří obec Hos$šová finanční prostředky, které bychom 
jinak museli utra$t na likvidaci nebezpečných odpadů.  

ekolamp.cz 

DOPRAVA V OBCI 
Tak se nám na Hos$šové přes prázdni-
ny rozmohl jakýsi nešvar. 

Vypadá to, že na cestách v dědině 
přestaly pla$t jakékoli dopravní před-
pisy. Pár příkladů hodných k řešení 
(rozuměj zlepšení) bych s dovolením 
uvedl.  

Jednak je potřeba rozlišovat, kde a kdo 
má přednost v jízdě. Na některých kři-
žovatkách v obci není přednost jízdy 
rozlišena pomocí dopravních značek, 
a proto tu, jako i všude jinde, pla. 
„přednost zprava“. Na některých mís-
tech to opravdu láká a dává pocit, že 
„přece jedu rovně a po širší cestě“, 
takže jedu první. Ale ouha, chyba láv-
ky. Třeba místo u hasičské zbrojnice 
nebo rozces. u obecního úřadu, je 
opravdu dost rizikové. Je potřeba počí-
tat s .m, že když jedu z Horňáku, měl 
bych brát ohled na to, že z kopce od 
rozhledny může vyjet cyklista a já jej 
musím pus$t. 

Rád bych také apeloval na rodiče dě., 
které jezdí na bicyklech, vysvětlete jim, 
prosím, kde a v jakém směru, se mají 
cyklis$ na silnici pohybovat. Třeba kři-
žovatka u Knapových. Jel jsem od kap-
ličky, když se mi v ústrety z kopce dolů 
vyří$li dva kluci na kolech, a bez jaké-
hokoli rozmyšlení mě objeli každý 
z jedné strany. A než jsem se znovu 
rozjel, tak z naší ulice, ze směru od 
obecního úřadu, vyjela trojice na 
„mopedech“.  

Přes prázdniny se na obci objevilo ně-
kolik s.žnos. občanů a žádos$ o řeše-
ní těchto malých „motorkářů“. Ano, 
jsme na Hos$šové, kde je pro mladé 
kluky skoro společenská nutnost 
„sedlat“ něco motorového, ale podob-
ná situace, jako s malými cyklisty, je 
dennodenně i s motorkami. Je sice 
známo, že „na papíry to nejezdí“, ale 
aspoň základní znalost toho, jak se na 
cestě chovat, je nutnos.. A taky je dost 
otravná frekvence průjezdů obcí. Při 
práci před domem jsem dvojici mo-
ped/malá kroska napočítal 25 průjezdů 

za hodinu.... Nerad bych začal s mento-
rováním, ale my se při ježdění snažili 
být co nejméně vidět. 

Zkusme tyto nešvary, prosím, napravit. 
Bylo by zbytečné vyslyšet přání stěžo-
vatelů a volat sem na kontrolu policii 
nebo čekat, kdy některý z malých řidi-
čů skončí zraněný. 

Jaroslav Seidl, zastupitel obce  

B U Ď M E  Z O D P O V Ě D N Í  A  M Y S L E M E  E KO L O G I C K Y,  

S T E J N Ě  J A K O  D Ř Í V E  N Ě K T E Ř Í  Š L E C H T I C I  

bezpecnecesty.cz 
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VÍTÁNÍ OBČÁNKŮ 
V nedělí 23. 6. 2024 se v Hos$šové uskutečnilo tradiční slav-
nostní vítání nových občánků. Zasedací místnost se promě-
nila v příjemnou atmosféru plnou rados$ a doje., když byly 
do komunity oficiálně přivítány nejmladší dě$, které v po-
sledních měsících přišly na svět. Tentokrát se místní popula-
ce rozrostla o pět dě., mezi nimiž převládala děvčátka. 

Zastupitelé obce přivítali tři dívky – Lucinku, Markétku 
a Magdalenku a jediného chlapce, Jeníčka. Emmičku jsme 
kvůli nemoci navš.vili v pohodlí domova. 

Rodiče každého z dě. obdrželi malý dárek na památku této 
výjimečné událos$ – kvě$nu, upomínkový cer$fikát 
a drobný dárek od obce. 

Všem dětem ze srdce přejeme, aby jejich životní cesta byla 
naplněna štěs.m a rados.. 

Michaela Nováková 
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H A S I Č S K É  Z ÁV O D Y  
 

Již druhým rokem se u nás na Hos$šové konala soutěž mladých 
hasičů v disciplíně požární útok, a to v neděli 1. 9. Závody začínaly 
už v 9.00 hodin, tudíž všichni organizátoři, pomocníci a dobrovolníci 
kmitali od brzkého rána, aby bylo vše na svých místech. 
Počasí nám přálo a my jsme se nemohli dočkat příjezdu prvních 
družstev. 

Soutěžilo se v kategoriích: starší žáci (16 družstev) mladší žáci (12 
družstev) a přípravka (3 družstva). Jako první odstartovalo družstvo 
Rychlov A (starší žáci) a poté následovala všechna domácí družstva.  
Jelikož máme momentálně na Hos$šové cvičících dě. dostatek, tak 
se všechny chtěly ukázat na domácí půdě. Trenérky tedy složily 
hned tři družstva. Nakonec se naše týmy umís$ly na 10. místě 

(starší žáci s časem 17,77), na 7. místě (mladší B s časem 
24,02) a na 9. místě (mladší A s časem 27,00). V kategorii 
starší žáci zvítězilo družstvo Š.tné nad Vláří s časem 14,20 
a v kategoriích mladší žáci a přípravka si odnesla odměny za 
první místa družstva ze Lhotky s časem 17,47 (mladší žáci) 
a 35,18 (přípravka). 

Po celou dobu závodu bylo pro všechny přichystáno bohaté 
občerstvení. Od sladkých vaflí přes hranolky, párek v rohlíku 
až ke klobáskám z udírny. Pro žíznivé krky bylo připraveno 
pivo a točená limonáda. Věřím, že každý si přišel na své 
a všichni odjížděli spokojeni a s plnými bříšky. 

Mnohokrát děkujeme sponzorům a všem, kteří se podíleli na 
přípravě, průběhu a úklidu této soutěže, opravdu každá ruka 
byla potřeba. 

Nesmíme také zapomenout zmínit naši novou mašinu, která 
se sice na závodech neukázala, ale všichni domácí ji mohli 
vidět na „Našem svátku“, kde byla posvěcena. Velké díky pat-
ří naší obci a všem občanům, kteří alespoň trochu přispěli na 
náš nový stroj. Věříme, že nám v budoucnu pomůže k lepším 
výsledkům. 

Lucie Pospíšilová  
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FARNÍ TÁBOR 2023: ŠKOLA ZÁHAD 

V sobotu dne 7. 9. 2024 se v naší obci Hos$-
šová konala událost dosud nevídaných roz-
měrů, jak po stránce organizační, logis$cké, 
tak i v rámci návštěvnos$. Ano, přátelé, byl 
to 26. ročník Hos$šovského koštu slivovice.  

Vše začalo již několik dní předem, kdy bylo 
zapotřebí zajis$t vše potřebné k hladkému 
průběhu celé akce – dovoz párty stanů, pose-
zení, občerstvení, zábavy a počasí. Vše jsme 
za vypě. všech sil zvládli a velký dík patří 
všem lidem zapojeným do příprav. Obzvláště 
pak paní starostce, která svým slunečním 
tancem a indiánským zaříkáním zajis$la skvě-
lé vedro. 

V pátek se tedy vše nachystalo a pak se již 
čekalo na den D.  

9:00 příjezd na obecní úřad a naražení sudu. 
9:05 příjezd grilovací party a zakládání ohně 
pro sele a živáň. 9:15 všichni pijeme pivo. 
9:25 tak prý ješťe dáme jedno. 9:30 jdeme na 
to – ladíme s kapelou Georgo aparaturu. 
10:00 kapela stále ladí a probíhá poslední 
dolaďování tomboly. 10:30 jdeme opět všich-
ni na pivo – starostčiny tance a zaříkávadla 
přináší své ovoce. 12:00 končí deadline pro 
donos vzorků do soutěže (mimosoutěžní již 
máme v sobě, ale .m vás zatěžovat nechci). 
12:15 jdeme s Markem, již tradičně, přelívat 
jednotlivé vzorky do obecních sklenic dle po-
řadí, jak je lidé nosili. 13:00 máme hotovo 
(vskutku náročná disciplína). 13:10 si starost-
ka odnáší seznam a vše zadává do svého 
computeru značky Atari 800xl k důkladnému 
zakódování všech soutěžících. 14:00 konečně 
si jdeme odpočinout domů po náročném do-
poledni (hloupé Atari). 

16:00 opětovné se setkání na určených pozi-
cích (u baru) 16:01 příjezd moderátora Mar-
ka Tomana se slovy: Dám si pivo nebo leknu. 
16:05 zmatené pobíhání všech organizátorů, 
zda máme vše připravené a nachystané. 
16:10 začínají přicházet první hosté, kterých 
v tento den přišlo celkově více jak 150 dospě-
lých a více než 30 dě..  

17:00 začátek samotného koštu slivovice 
v počtu 9 komisí, které měly za úkol z 55 
vzorků vybrat ten nejlepší z nich. Za skvělého 
komentování moderátora (ten se mimocho-
dem konečně dozvěděl, že slivovice je z trnek 
a né švestek) probíhalo samotné hodnocení 
jednotlivých členů komise. Na jedné straně 
uznale pokývali hlavou a výsledné hodnocení 
bylo vysoké a na druhé to byl ksicht, že se 

mm 

 

 

 

 

 

 

 

i přítomní lidé smáli. V průběhu samotného 
koštu se pak lidé mohli občerstvit v několika 
stanoviš.ch jak s jídlem, tak i pi.m a samo-
zřejmě podpořit naše hasiče a hasičky, které 
prodávaly lístky do tomboly. 

19:15 komise ve složení on, on, ona, on, ona, 
on určuje vítěze letošního koštu slivovice. 
19:20 starostka běží ke svému Atari pro kó-
dování. 19:30 Atari konečně začíná spolupra-
covat a my známe celkového vítěze 26. roční-
ku koštu slivovice obce Hos$šová a .m se 
stal pan Vítek Zapletal. 

20:00 začíná hrát kapela Georgo k tanci i po-
slechu národní i mezinárodní hity. Lidé tančí, 
jedí, popíjí a chutnají jednotlivé vzorky 
z letošního koštu a zábava se dostává do ne-
skutečných otáček.  

22:00 asi konec, už si nic nepamatuji :-) 

Neděle 8:00 je mi špatně (zřejmě dobrá párty). 

PS: Celkově hodno.m akci za velice vydaře-
nou a chtěl bych .mto poděkovat všem těm, 
kteří se přípravě této akce podíleli, tak i vám, 
občanům naší krásné Hos$šové, za skvělou 
atmosféru, zábavu a účast na této akci. A již 
nyní se všichni moc těšíme na 27. ročník. 

Děkuji všem za pozornost, konec hlášení! 

David Fenik  
předseda kulturně-sportovního výboru  

H O S T I Š O V S K É  K O Š T O VÁ N Í  S L I V O V I C E  

 

Letošní Mikro-Baobabyfest se nesl v komorním duchu, přesto 
návštěvníkům nabídl pestrý program. 
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24. 8. 2024  

Letošní cílová obec Racková 


